
PROTOKÓŁ 
Komisji Samorządu  

z dnia 26 marca 2025 r. 
 

 Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, 
skarbnika Danutę Hekawę, Kierownika OPS w Skąpem Artura Macula oraz radnych. 
Poinformował, że na stan 15 radnych, wszyscy są obecni (lista obecności w załączeniu). 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia, który przedstawia się następująco: 
1. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem za 2024 r. 

2. Windykacja należności za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 2024 r. 

3. Oświetlenie na terenie gminy weryfikacja wniosków dotyczących nowych punktów 
oświetleniowych. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  
a) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Skąpem do wywozu nieczystości płynnych, gromadzonych w zbiornikach 
bezodpływowych, 

b) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
c) w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego w pasie drogi powiatowej 

nr 1223F w miejscowości Niesulice w ramach projektu pt. „Budowa systemu mobilności 
indywidualnej, pieszo-rowerowej w Gminie Skąpe jako alternatywa dla publicznego 
transportu zbiorowego”, 

d) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania polegającego na 
przebudowie dróg gminnych i powiatowych nr 1224F i 1205F w miejscowości 
Niekarzyn, 

e) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa odcinka drogi 
rowerowej na trasie Ołobok (gmina Skąpe) – Lubogóra (gmina Świebodzin)” , 

f) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt, 

g) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2025 rok, 
h) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2025-2029, 
i) przyjęcia Strategii Innych Instrumentów Terytorialnych dla Partnerstwa gmin Lubrza, 

Łagów, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego, 
j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i odstąpienia od 

przetargowego trybu, 
k) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia i odstąpienia od 

trybu bezprzetargowego, 
l) pozbawienia kategorii części drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 

drogi publicznej, 
m) rozpatrzenia petycji, 
n) rozpatrzenia petycji. 

5. Sprawy różne.  
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia w dniu 7.2.2025 r.  
7. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1  Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Skąpem za 2024 r. 

 Kierownik OPS w Skąpem Artur Macul przedstawił sprawozdanie z działalności OPS 

za 2024 r. (sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu).  

 Do sprawozdania nie wniesiono zapytań. 

Ad. 2 Windykacja należności za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 2024 r. 
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 Skarbnik Gminy Danuta Hekawa zapoznała radnych z informacją o rozliczeniu 

dochodów, wydatków i zaległościach związanych z gospodarowaniem odpadami 

komunalnymi w roku 2024. (informacja w załączeniu do  niniejszego protokołu). 

 Do informacji nie wniesiono zapytań. 

 

Ad. 3 Oświetlenie na terenie gminy weryfikacja wniosków dotyczących nowych punktów 

oświetleniowych. 

 Radny Mariusz Kuźmicz zapytał czy w ramach funduszu sołeckiego sołectwo Cibórz 

mogłoby zakupić i zamontować na czterech słupach podwójne lampy tzn. skierowane w dwie 

strony, aby doświetlić dojścia do bloków. 

 Wójt Gminy Zbigniew Woch odpowiedział, że nie wie jak montowane są tamte lampy 

i jest to temat do rozpoznania.  

Następnie Wójt poinformował na jakie lokalizacje przygotowane są już dokumentacje: 

1) oświetlenie w m. Łąkie od skrzyżowania w kierunku Ołoboku - odcinek ok. 450 m, 

12 słupów, cena ok 52 tys. zł, włączenie do istniejącej szafy Enea – od tej lokalizacji Wójt 

chciałby zacząć inwestycje; 

2) Radoszyn nowa droga przy blokach – 3 punkty; 

3) Niesulice ul. Skrajna – 4 punkty, dołączenie do własnego oświetlenia ulicznego; ponieważ 

jesteśmy w przede dniu inwestycji drogowej, chcemy przedtem postawić lampy; 

4) Ołobok ul. Chrobrego – odcinek ok. 150 m między przepompownią a transformatorem 

5) Ołobok ul. Wojciechowskiego tzw. osiedle leśne – 3 budynki po 8 mieszkań, dzisiaj 

mieszkańcy sami się doświetlają z własnych instalacji; dokumentacja obejmuje zasilenie 

i wybudowanie wraz z połączeniem oświetlenia na ul. Słonecznej, a także na ul. 

Spacerowej gdzie lampy są wybudowane ale nie ma jeszcze podłączenia; w dniu  

wczorajszym wykonany został przecisk pod drogą, więc może w piątek uda się włączyć 

oświetlenie na ul. Spacerowej; 

6) Skąpe oświetlenie do trzech domów od strony Darnawy – zakup materiałów to koszt ok. 

30 tys. zł. 

Na etapie wykonywania są aktualnie dwie lokalizacje: 

1) Rokitnica – od skrzyżowania w kierunku na m. Międzylesie – na początku tej drogi nie ma 

w ogóle lamp więc planujemy 10 lamp do istniejącego na końcu drogi oświetlenia, koszt 

ok. 42 tys. zł; 

2) Skąpe – od zjazdy w kierunku Łąkiego do wyjazdu na Sulechów, jedna lampa jest, 

przejścia dla pieszych są niedoświetlone, planowanych jest 8 punktów świetlnych, koszt 

ok. 43 tys. zł. 

Wszystkie te zadania to inwestycje na kwotę  ok. 270 tys. zł łącznie z dwiema dokumentacjami 

na kwotę ok. 21 tys. zł. Żeby wykonać wszystko w tym budżecie , musielibyśmy go zwiększyć 

o kwotę 75 tys. zł. Wójt nie będzie tego teraz proponował. Jest zdania, że powinniśmy zacząć 

wykonywać te inwestycje. Jak środki się skończą to wtedy zadecydujemy. 

Następnie Wójt zapoznał zebranych z lokalizacjami, wynikającymi ze złożonych wniosków: 

- Ołobok ul. Krośnieńska, ok 14 pkt koszt ok. 55 tys. zł, 

- Ołobok doświetlenie przejść dla pieszych, 

- Rokitnica 9 pkt – koszt ok. 40 tys. zł, 

- Zawisze bloki, 

- Niekarzyn 4 pkt, 

- Węgrzynice – Błonie 18 pkt; Radny Jerzy Pawelski zwrócił uwagę, że interpelacja dotyczyła 

oświetlenia do nowo wybudowanych domów, 

- Radoszyn stacja, 

- Skąpe droga 644 za budynkami. 
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Następnie Wójt poinformował, że wykonane dokumentacje, są wynikiem wcześniejszych 

analiz lokalizacji. Dzisiaj tylko dwoje ludzi buduje oświetlenie uliczne, a oprócz tego jest 

jeszcze mnóstwo innych rzeczy jakimi się zajmują. Wójt zapytał radnych czy aktualnie 

wytypują kolejne lokalizacje do wykonania dokumentacji, czy może dopiero w 2026 r. 

zaplanujemy kolejne do realizacji w 2026 r.   

 Radna Urszula Bronisz jest zdania, że do sprawy kolejnych dokumentacji spokojne 

można wrócić w październiku czy listopadzie.  

 Radny Andrzej Stańczak jest zdania, że jakaś kolejka powinna obowiązywać i nie 

można co rusz przesuwać  wniosków, które wcześniej wpłynęły. Radny ma na uwadze 

wniosek dot. postawienia lampy przy cmentarzu w Pałcku. 

 Wójt Zbigniew Woch zwrócił uwagę, że doświetlone są tylko te cmentarze, które są 

zlokalizowane przy drodze.  

 Radni poprali pomysł, aby do tematu kolejnych dokumentacji na oświetlenie uliczne 

wrócić pod koniec roku. 

 

Ad. 4 Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skąpem do wywozu nieczystości 

płynnych, gromadzonych w zbiornikach bezodpływowych. Zapoznał zebranych 

z przygotowaną przez kierownika ZWiK w Skąpem kalkulacją, z której wyliczony został 

koszt jednostkowy za  od 1 m³ ścieków odebranych wozem asenizacyjnym w wysokości 

28,22 zł. Odpłatność akceptowana przez mieszkańców za 1 m³ wywiezionych nieczystości 

płynnych to kwota 15,00 zł, więc dopłata z budżetu gminy w formie dotacji przedmiotowej 

wyliczona została na poziomie 13,22 zł/m³. 

Radny Mariusz Kuźmicz zapytał ile jest nieruchomości niepodłączonych do sieci 

w miejscowościach gdzie zbudowana jest kanalizacja i z których samochód asenizacyjny 

odbiera nieczystości. 

Wójt odpowiedział, że do miejscowości, w których wybudowana została kanalizacja 

samochód ten nie jeździ.  

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

b) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie przekazania 

środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. Wyjaśniła, że projekt dotyczy dotacji 

z przeznaczeniem na rekompensatę za czas służby przekraczające normę określoną 

w przepisach.  

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

c) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji zadania publicznego w pasie drogi powiatowej nr 1223F w miejscowości 
Niesulice w ramach projektu pt. „Budowa systemu mobilności indywidualnej, pieszo-
rowerowej w Gminie Skąpe jako alternatywa dla publicznego transportu zbiorowego”. 
Wyjaśniła, że projekt dotyczy Przedmiotowa uchwała dotyczy przejęcia od Powiatu 
Świebodzińskiego do realizacji zadania publicznego w pasie drogi powiatowej nr 1223F, 
zlokalizowanej w miejscowości Niesulice – ul. Skrajna. Niniejsze przedsięwzięcie ma na 
celu rozwój infrastruktury pieszo-rowerowej w celu zapewnienia mieszkańcom 
o ograniczonym dostępnie do usług publicznych możliwie jak najkrótszej trasy do 
miejscowości, na terenie której zlokalizowane są obiekty użyteczności publicznej. Jest ono 
jednym z działań w ramach projektu nr 16 Strategii IIT Partnerstwa gmin Lubrza, Łagów, 
Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego. Przedmiotowy projekt współfinansowany jest 
w ramach alokacji IIT na wymiar terytorialny ze środków unijnych w ramach Programu 
„Fundusze Europejskie dla Lubuskiego 2021-2027”. 
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W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

d) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały 

w sprawie przyjęcia do realizacji zadania polegającego na przebudowie dróg gminnych 

i powiatowych nr 1224F i 1205F w miejscowości Niekarzyn. Obecnie Powiat 

Świebodziński prowadzi prace związane z przebudową drogi powiatowej nr 1205F na 

odcinku Niekarzyn-Kępsko. W związku z tym uznano za zasadne rozszerzenie inwestycji 

prowadzonej przez Gminę Skąpe w m. Niekarzyn o wykonanie dodatkowego odcinka 

chodnika oraz wyniesionego przejścia dla pieszych przy tej drodze. Rozszerzenie zakresu 

prac ma na celu poprawę bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego i pieszych. 

Zwiększenie zakresu oddziaływania inwestycji wymaga objęcia jej dodatkową działką 

ewidencyjną nr 283, co pozwoli na efektywne zagospodarowanie przestrzeni oraz 

poprawę funkcjonalności infrastruktury drogowej. Aby zapewnić odpowiednie 

finansowanie rozszerzonego zakresu prac, Gmina Skąpe planuje skorzystać z możliwości 

ponownego zwiększenia dofinansowania w ramach promesy z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych.  

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

e) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w 

sprawie przyjęcia do realizacji zadania pn. „Budowa odcinka drogi rowerowej na trasie 

Ołobok (gmina Skąpe) – Lubogóra (gmina Świebodzin)”. Zmiana wynika z planów 

połączenia w przyszłości w ramach projektu komplementarnego Strategii IIT Partnerstwa 

gmin Lubrza, Łagów, Skąpe i Powiatu Świebodzińskiego przedmiotowego odcinka drogi 

rowerowej z ciągiem pieszo-rowerowym na trasie Ołobok – Łąkie.  

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

f) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Jak co 

roku zgodnie z prawem w terminie do 31 marca przedkładany jest ten program celem jego 

uchwalenia. Zgodnie z wymogiem program przekazano do zaopiniowania Powiatowemu 

Lekarzowi Weterynarii w Świebodzinie, organizacjom społecznym, których statutowym 

celem działania jest ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy (Stowarzyszenie 

Pomocy dla Zwierząt Azyl na Koziej, Inicjatywa dla Zwierząt) oraz dzierżawcom lub 

zarządcom obwodów łowieckich działających na obszarze gminy (Nadleśnictwo Bytnica, 

Nadleśnictwo Świebodzin, Nadleśnictwo Sulechów). Za wyjątkiem Powiatowej Inspekcji 

Weterynaryjnej w Świebodzinie, nadleśnictwa pozytywnie zaopiniowały przedłożony 

projekt (opinie w załączeniu do niniejszego protokołu).  Program obejmuje swoim 

zakresem realizację takich zadań, jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, 

3) odławianie bezdomnych zwierząt, 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt, 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

6) usypianie ślepych miotów, 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt  

gospodarskich, 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 
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g) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2025 rok. Przedstawiła radnym zaproponowane 

uchwały po stronie dochodów i wydatków.  

Dochody 

• w dziale „Różne rozliczenia” w rozdziale „Rezerwa na uzupełnienie dochodów jednostek  

samorządu terytorialnego” w ramach paragrafu „Środki na uzupełnienie dochodów gmin”  

(dotyczy zadania UG- Dochody) zwiększa się dochody o 78 833,00 zł; 

• w dziale „Pomoc społeczna” w rozdziale „Ośrodki pomocy społecznej” w ramach 

paragrafu „Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań bieżących 

z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie (związkom gmin, 

związkom powiatowo-gminnym) ustawami” (dotyczy zadania UG- Dochody) zwiększa się 

dochody o 8 486,00 zł ; 

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 

społecznego ” w ramach paragrafu „Wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych” (dotyczy 

zadania OPS- dochody) zwiększa się dochody o 10 000,00 zł;  

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Karta Dużej Rodziny” w ramach paragrafu „Dotacja 

celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie (związkom gmin, związkom 

powiatowo-gminnym) ustawami” (dotyczy zadania UG- Dochody) zwiększa się dochody 

o 24,00 zł;  

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Wspieranie rodziny” w ramach paragrafu „Dotacja 

celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin 

(związków gmin, związków powiatowo-gminnych)” (dotyczy zadania UG- Dochody) 

zwiększa się dochody o 14 360,40 zł;  

Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie dochodów majątkowych: 

• w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu  

„Środki otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 

na realizację zadań inwestycyjnych” (dotyczy zadania UG- Dochody) zwiększa się 

dochody o 61 187,87 zł;  

• w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Pozostała działalność” w ramach paragrafu  

„Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne 

realizowane przez samorząd województwa na podstawie porozumień z organami 

administracji rządowej” (dotyczy zadania UG- Dochody) wprowadza się dochody w kwocie 

141 884,62 zł; 

Dokonuje się następujących zmniejszeń po stronie dochodów majątkowych: 

• w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu  

„Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, 

związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, 

pozyskane z innych źródeł” (dotyczy zadania UG- Dochody) zmniejsza się dochody o 256 

845,00 zł  

• w dziale „Administracja publiczna” w rozdziale „Pozostała działalność” w ramach 

paragrafu „Dotacja celowa w ramach programów finansowych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki 

samorządu terytorialnego” (dotyczy zadania UG- Dochody) zmniejsza się dochody o 25 

225,20 zł;  

Wydatki 

• w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu 

„Zakup usług pozostałych” (dotyczy zadania Opracowanie stałej organizacji ruchu) 

zwiększa się wydatki o 8 364,00 zł;  
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• w dziale „Gospodarka mieszkaniowa” w rozdziale „Gospodarka gruntami 

i nieruchomościami” w ramach paragrafu „Zakup usług pozostałych” (dotyczy zadania 

Rozbiórka budynku gospodarczego) zwiększa się wydatki o 159 285,00 zł;  

• w dziale „Administracja publiczna” w rozdziale „Urzędy gmin (miast i miast na prawach 

powiatu)” w ramach paragrafu „Zakup materiałów i wyposażenia” (dotyczy zadania 

Wyposażenie biur) zwiększa się wydatki o 70 000,00 zł do kwoty 246 700,00 zł; 

• w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale 

„Ochotnicze straże pożarne” w ramach paragrafu „Zakup usług pozostałych” (dotyczy 

zadania FS Ołobok 2025 Przebud.parkingu przy OSP) zwiększa się wydatki o 10 000,00 

zł;  

• w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Pozostała działalność” w ramach paragrafu  

„Zakup usług pozostałych” zwiększa się wydatki o 166 923,09 zł do kwoty 263 923,09 zł, 

w tym: 

• w ramach zadania „Gry leśne” wprowadza się wydatki w kwocie 166 923,09 zł; 

• w dziale „Ochrona zdrowia” w rozdziale „Przeciwdziałanie alkoholizmowi” w ramach 

paragrafu „Zakup usług pozostałych” (dotyczy zadania GKRPA) zwiększa się wydatki o 11 

430,81 zł;  

• w dziale „Pomoc społeczna” w rozdziale „Ośrodki pomocy społecznej” w ramach 

paragrafu „Świadczenia społeczne” (dotyczy zadania opiekun prawny postanowieniem 

sądu) zwiększa się wydatki o 8 486,00 zł; 

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Karta Dużej Rodziny” w ramach paragrafu „Zakup 

materiałów i wyposażenia” (dotyczy zadania karta dużej rodziny) zwiększa się wydatki 

o 24,00 zł; 

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Wspieranie rodziny” w ramach paragrafu 

„Wynagrodzenia osobowe pracowników” (dotyczy zadania Dodatek motywacyjny LUW) 

zwiększa się wydatki o 12 000,00 zł;  

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Wspieranie rodziny” w ramach paragrafu „Składki na 

ubezpieczenia społeczne” (dotyczy zadania Dodatek motywacyjny LUW) zwiększa się 

wydatki o 2 066,40 zł;  

• w dziale „Rodzina” w rozdziale „Wspieranie rodziny” w ramach paragrafu „Składki na 

Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy” (dotyczy zadania Dodatek motywacyjny 

LUW) zwiększa się wydatki o 294,00 zł;  

• w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Gospodarka 

odpadami komunalnymi” w ramach paragrafu „Wynagrodzenia osobowe pracowników” 

(dotyczy zadania Pobory) zwiększa się wydatki o 37 095,23 zł;  

• w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Pozostała działalność” 

w ramach paragrafu „Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych 

do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego” (dotyczy 

zadania Przedsionek Raju) zwiększa się wydatki o 7 380,00 zł;  

• w dziale „Kultura fizyczna” w rozdziale „Obiekty sportowe” w ramach paragrafu „Zakup  

materiałów i wyposażenia” (dotyczy zadania FS Ołobok 2025 Doposażenie i utrzymanie 

boiska sportowego) zwiększa się wydatki o 140,00 zł;  

Dokonuje się następujących zmniejszeń po stronie wydatków bieżących: 

• w dziale „Działalność usługowa” w rozdziale „Plany zagospodarowania przestrzennego” 

w ramach paragrafu „Zakup usług pozostałych” zmniejsza się wydatki o 102 350,00 zł do 

kwoty 208 650,00 zł, w tym: 

• w ramach zadania „Miejscowy plan zagospodarowania” zmniejsza się wydatki 

o 10000,00 zł;  

• w ramach zadania „Sporządzenie mpzp Elektrownia wiatrowa i fotowoltaiczna Skąpe, 

Pałck” zmniejsza się wydatki o 92 350,00 zł;  
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• w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Pozostała 

działalność” w ramach paragrafu „Zakup materiałów i wyposażenia” (dotyczy zadania FS 

Ołobok 2025 Rewitalizacja i bieżące naprawy w miejscowości) zmniejsza się wydatki 

o 2 140,00 zł; 

• w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Domy i ośrodki kultury,  

świetlice i kluby” w ramach paragrafu „Zakup materiałów i wyposażenia” (dotyczy zadania 

FS Ołobok 2025 Doposażenie i utrzymanie świetlicy wiejskiej) zmniejsza się wydatki 

o 3 000,00 zł; 

• w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Pozostała działalność” 

w ramach paragrafu „Wynagrodzenia bezosobowe” (dotyczy zadania FS Ołobok 

2025 imprezy okolicznościowe) zmniejsza się wydatki o 2 000,00 zł;  

• w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale „Pozostała działalność” 

w ramach paragrafu „Zakup materiałów i wyposażenia” (dotyczy zadania FS Ołobok 2025  

Imprezy okolicznościowe) zmniejsza się wydatki o 3 000,00 zł;  

Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie wydatków majątkowych: 

• w dziale „Rolnictwo i łowiectwo” w rozdziale „Infrastruktura wodociągowa wsi” w ramach  

paragrafu „Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 

realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych samorządowych zakładów budżetowych” 

(dotyczy zadania Modernizacja sieci wodociągowej) zwiększa się wydatki o 27 000,00 zł; 

• w ramach zadania „Modernizacja stacji uzdatniania wody w m. Ołobok” wprowadza się  

wydatki w kwocie 37 000,00 zł; 

• w dziale „Rolnictwo i łowiectwo” w rozdziale „Infrastruktura sanitacyjna wsi” w ramach 

paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” zwiększa się wydatki 

o 207 587,27 zł w tym: 

• w ramach zadania „Modernizacja urządzeń wodnych” zwiększa się wydatki 

o 74 104,37 zł; 

• w ramach zadania „Przebudowa stawu wiejskiego w m. Rokitnica” wprowadza się 

wydatki w kwocie 133 482,90 zł; 

• w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu  

„Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” zwiększa się wydatki o 116 161,41 zł, 

w tym: 

• w ramach zadania „Przebudowa dróg gminnych i pow. nr 1226f w m. Węgrzynice” 

zmniejsza się wydatki o 26 749,00 zł;  

• w ramach zadania „Przebudowa dróg gminnych i powiatowych nr 1224F i 1205F w m.  

Niekarzyn - dokumentacja projektowa” zwiększa się wydatki o 7 910,41 zł;  

• w ramach zadania „Przebudowa dróg gminnych w m. Łąkie” zwiększa się wydatki 

o 135 000,00 zł;  

• w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” w ramach paragrafu  

„Wydatki jednostek poniesione ze środków z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program  

Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych” (dotyczy zadania 

Przebudowa dróg gminnych i powiatowych nr 1224F i 1205F w m. Niekarzyn - 

dokumentacja projektowa) zwiększa się wydatki o 61 187,87 zł;  

• w dziale „Administracja publiczna” w rozdziale „Urzędy gmin (miast i miast na prawach 

powiatu)” w ramach paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” (dotyczy 

zadania Modernizacja budynku Urzędu Gminy Skąpe) zwiększa się wydatki o 30 000,00 zł  

• w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” w rozdziale „Komendy  

wojewódzkie Policji” w ramach paragrafu „Wpłaty jednostek na państwowy fundusz 

celowy na finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych” (dotyczy zadania 

dofinansowanie  

zakupu samochodu dla policji w Świebodzinie) wprowadza się wydatki w kwocie 12 500,00 

zł; 

• w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Pozostała działalność” w ramach paragrafu  
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„Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” (dotyczy zadania Dokumentacja 

projektowa na rozbudowę szkoły w m. Ołobok) wprowadza się wydatki w kwocie 

80 000,00 zł; 

• w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Gospodarka 

ściekowa i ochrona wód” w ramach paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych” zwiększa się wydatki o 14 000,00 zł do kwoty 4 046 561,76 zł, w tym: 

• w ramach zadania „Dokumentacja proj.koszt. rozbudowy sieci kanal. m.Ołobok” 

wprowadza się wydatki w kwocie 10 000,00 zł; 

• w ramach zadania „Dokumentacja proj.koszt. rozbudowy sieci kanal. m.Radoszyn” 

wprowadza się wydatki w kwocie 4 000,00 zł; 

• w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Gospodarka 

ściekowa i ochrona wód” w ramach paragrafu „Dotacja celowa z budżetu na finansowanie 

lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

samorządowych zakładów budżetowych” (dotyczy zadania Modernizacja sieci 

kanalizacyjnej) zwiększa się wydatki o 3 000,00 zł;  

• w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale „Oświetlenie ulic, 

placów i dróg” w ramach paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” 

(dotyczy zadania Nadzór inwestorski Modernizacji Oświetlenia na terenie Gminy) 

zwiększa się wydatki o 7 380,00 zł do kwoty 478 280,00 zł; 

Dokonuje się następujących zmniejszeń po stronie wydatków majątkowych: 

• w dziale „Administracja publiczna” w rozdziale „Pozostała działalność” w ramach 

paragrafu „Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych” zmniejsza się wydatki 

o 29 676,70 zł do kwoty 442 138,00 zł, w tym: 

• w ramach zadania „Wdrożenie aplikacji na potrzeby wsparcia zarządzania 

bezpieczeństwem” zmniejsza się wydatki o 29 676,70 zł;  

• w dziale „Różne rozliczenia” w rozdziale „Rezerwy ogólne i celowe” w ramach paragrafu  

„Rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne” (dotyczy zadania Rezerwa celowa na 

wydatki majątkowe) zmniejsza się wydatki o 135 000,00 zł;  

Przychody 

Przychody budżetu Gminy Skąpe na rok 2025 zostają zwiększone o kwotę 655 052,69 zł 

do kwoty 3.281 654,82 zł, w tym: 

• „Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów 

i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 

budżetu określonymi w odrębnych ustawach” ulegają zwiększeniu o kwotę 48 526,04 zł 

w tym: 

• w ramach zadania „przychody dot. opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów 

alkoholowych” wprowadza się przychody w kwocie 11 430,81 zł; 

• w ramach zadania „przychody dot. opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi”  

zwiększa się przychody o 37 095,23 zł do kwoty 297 973,15 zł; 

• „Przychody jednostek samorządu terytorialnego z wynikających z rozliczenia środków 

określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub 

zadania finansowanego z udziałem tych środków” (dotyczy zadania Przebudowa dróg 

w m. Węgrzynice) ulegają zmniejszeniu o kwotę 26 749,00 zł;  

• wprowadza się „Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy” (dotyczy 

zadania Wolne środki jako nadwyżka budżetowa) przychody w kwocie 1 633 275,65 zł; 

• „Nadwyżki z lat ubiegłych” (dotyczy zadania Wolne środki jako nadwyżka budżetowa) 

ulegają zmniejszeniu o kwotę 1 000 000,00 zł. 

Wójt Gminy Zbigniew Woch odniósł się do zmian omówionych przez Skarbnika Gminy.  

- Odnośnie środków przeznaczonych na zmianę stałej organizacji ruchu wyjaśnił, że 

chodzi o przebudowaną drogę w Radoszynie, prowadzącą do szkoły. Ostatnio została ona 

wykorzystywana jako miejsce postoju dla samochodów ciężarowych. Zmienimy stałą 
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organizację ruchu poprzez postawienie znaków zakazu zatrzymywania się i postoju. 

Wydatek ma też związek z dwoma przystankami w m. Pałck wylot na Niekarzyn oraz w m. 

Łąkie  w kierunku Skąpego.  

- Zadanie związane z rozbiórką budynku gospodarczego za urzędem gminy. Nie ma 

możliwości wykorzystania tego budynku na potrzeby gminy, dlatego podjęta została 

decyzja o jego rozbiórce. Najlepiej by było, gdyby podjął się tego zadania podmiot 

budujący pszok, z uwagi na ewentualny wyjazd z placu rozbiórki. Wójt ma nadzieję, że 

uda się znaleźć podmiot, który podejmie się zadania na podstawie zlecenia (kwota do 130 

tys. zł netto). Kosztorys opiewa na kwotę dwukrotnie przewyższającą środki zapisane 

w budżecie.  

- Sukcesywnie przeprowadzany jest remont pomieszczeń w budynku urzędu. Wójt ma 

koncepcję, aby w miejscu burzonego budynku postawić kontenery biurowe dla ZWiK i tym 

samym zwolnić 2 pomieszczenia biurowe w budynku urzędu, co zwiększy komfort 

pracowników i klientów. Z pomysłu związanego z ewentualną rozbudową urzędu za kilka 

milionów złotych dość szybko zrezygnował. Jak wszystkim wiadomo do urzędu nie ma 

wejścia dla osób niepełnosprawnych i tak naprawdę z tego powodu wybrzmiał remont. 

Łazienka na dole została już dostosowana, obecnie remontowane są po kolei biura, 

a w 2026 r. przewidziane są pozostałe biura i hole. 

Radny Mariusz Kuźmicz ponownie zaapelował o zamontowanie klimatyzacji w sali 

sesyjnej. 

- W temacie przebudowy stawów Wójt poinformował, że zlecona została dokumentacja 

na przebudowę trzech stawów. Dwa z nich, tj. w Skąpem i w Pałcku wykonane zostaną 

z funduszy unijnych w ramach Partnerstwa Gmin Łagów – Lubrza – Skąpe – Powiat 

Świebodzin w kwocie 145.316,27 zł przy udziale środków własnych w wysokości  

121.225,34 zł. Przebudowa trzeciego stawu w m. Rokitnica (za salą wiejską) będzie 

kosztowała ok. 130 tys. zł. Za kwotę 266.541,61 zł będziemy mieli kompleksowo 

przebudowane wszystkie trzy stawy w gminie.  

Radny Andrzej Kałużny zwrócił uwagę, że aktualnie staw jest zasypany. Zapytał jakie 

konsekwencji mogą grozić wsi, gdyby jego nie przebudować. 

Wójt wyjaśnił, że aktualnie staw jest zamulony. Wszystkie stawy w Rokitnicy są ze sobą 

połączone, więc zapewne ma on ważne znaczenie. Głównym powodem dla którego 

zlecona została na niego dokumentacja jest fakt, że jest to ostatni staw do przebudowy 

w gminie. 

Radna Agnieszka Neryng stwierdziła, że staw ten wygląda najgorzej. Ostatnie 2 lata 

mamy suszę, ale jeszcze parę lat temu pamięta ja był on pełen wody, a przy intensywnych 

opadach deszczu piwnice były zalewane. Radna jest zdania, że staw powinien być 

przebudowany.  

- Droga w m. Łąkie – zaplanowano 2 etapy, w budżecie zapisaną mamy kwotę 800 tys. zł, 

kosztorys inwestorski opiewał na kwotę 1,26 mln zł,  a po przetargu mamy kwotę 935 tys. 

zł, stąd zwiększenie budżetu na to zadanie o kwotę 135 tys. zł wraz z nadzorem 

inwestorskim.  

- Poszerzenie zakresu zadania związanego z przebudową dróg w m. Niekarzyn – koszt 

zadania 170 tys. zł. W związku ze zwiększeniem promesy dla tego zadania, różnica 

między dodatkowymi środkami a kosztami wynosi ok. 60 tys. zł i o tyle proponuje 

zwiększyć budżet dla tego zadania. Chodnik w kierunku Kępska, aktualnie kończy się 

przed domami po lewej stronie. Przewidujemy przejście z chodnikiem na drugą stronę 

i dobudowanie odcinka ok. 200 mb do istniejących tam domów. Zadanie zbiegnie się 

z inwestycją gminno-powiatową na drodze Niekarzyn-Kępsko. Jest to szalenie ważne 

przedsięwzięcie, wpływające na bezpieczeństwo dzieci i pieszych.  

Radny Mirosław Olczak przypomniał Wójtowi o drodze za przedszkolem. 

Wójt wyjaśnił, że na ulicy za przedszkolem w Niekarzynie pochowane zostały studnie, 

a w nich znalazły się pachołki drogowe. Sytuacja ujrzała światło dzienne dopiero gdy 
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zapchała się tam kanalizacja. Mimo iż mamy świetnych inspektorów nadzoru, zdarzają się  

sytuacje dziwne. Dwie studzienki były i nagle ich nie ma. Wójt jest zdania, że mieszkańcy 

powinni reagować i zgłaszać takie sytuacje. Aneks do umowy można podpisać jedynie 

w oparciu o stawki z umowy. Jeśli wykonawca nie jest w stanie dotrzymać terminu, można 

umowę aneksować, ale tylko jeżeli wystąpią przyczyny wskazane w umowie. Jeśli 

przyczyna nie jest w umowie opisana, wówczas wykonawca płaci kary umowne.  

- W zakresie oświetlenia ulicznego Wójt poinformował, że aktualnie uzgadniane są zapisy 

umowy na jego modernizację z firmą Enea. Co prawda inspektor nadzoru dla tej inwestycji 

nie jest obligatoryjny, ale zważywszy na przedsięwzięcie duże kwotowo i charakter 

zadania, zdecydował o wyłonieniu inspektora, który będzie osobą kompetentną do oceny 

wykonania.  

- Rozbudowa szkoły podstawowej w Ołoboku – zamysł rozbudowy powstał, ponieważ 

dzieci w szkole będzie przybywać i dobudowa co najmniej dwóch sal lekcyjnych jest 

niezbędna. Do tego celu budynek sali gimnastycznej zostanie rozbudowany w kierunku 

szkoły.  

Radny Bartosz Derejczyk zapytał czy przewidziana w rozbudowie jest świetlica i szatnia. 

Wójt odpowiedział, że obiekt nie będzie może spełnieniem marzeń i wszystkich potrzeb, 

a zapewni standard pobytu w szkole dzieci na jakiś czas. Niestety jest wiele ograniczeń, 

a my jesteśmy na etapie badania możliwości. Póki co zabezpieczamy środki w budżecie 

na dokumentację, którą chcemy wykonać w 2025 r. i będziemy poszukiwali możliwości 

pozyskania dofinansowania. 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

h) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2025-2029. 

Wyjaśniła, że zmiany proponowane w projekcie są wynikiem zmian wprowadzonych do 

budżetu gminy. 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

i) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Strategii Innych Instrumentów Terytorialnych dla Partnerstwa gmin Lubrza, Łagów, Skąpe 

i Powiatu Świebodzińskiego. Wyjaśniła, że w podjętej w październiku 2024 r. uchwale 

należało doprecyzować zapisy dot. terminów realizacji programów, zgodnie 

z rekomendacją Instytucji Zarządzającej. Pozostałe zapisy dot. konkretnych fiszek 

pozostały bez zmian. 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i odstąpienia od przetargowego trybu. 

Projekt dotyczy kolejnych umów dzierżawy gruntów w m. Cibórz na cele rekreacyjno-

ogródkowe lub garażowe, a także w m. Niesulice na cele związane z prowadzeniem 

w okresie 4 m-cy działalności gospodarczej. 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

k) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu pomieszczenia i odstąpienia od trybu 

bezprzetargowego. Projekt dotyczy zawarcia kolejnej umowy z dotychczasowym najemcą 

na czas określony 1 roku, na cele prowadzonej przez niego działalności gospodarczej.  

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

l) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie pozbawienia 

kategorii części drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi publiczne. 
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Droga ta w terenie nigdy nie została  wytyczona ani też urządzona jako droga, nie była 

i nie jest wykorzystywana do celów komunikacji publicznej i nigdy nie była użytkowana 

przez mieszkańców. Przedmiotowa nieruchomość faktycznie stanowi grunt rolny orny, jest 

wykorzystywana i uprawiana rolniczo. Na dzień dzisiejszy drogę odpubliczniamy, a przed 

ewentualną sprzedażą uzgodnimy wszystko z Nadleśnictwem i użytkownikami.  

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

i skierowała go pod obrady. 

m), n) Przewodnicząca Komisji Skarg, wniosków i petycji Urszula Bronisz omówiła 

projekty uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Poinformowała, że wpłynęły dwie petycje. 

Jedna dot. drogi Nr 644 w m. Skąpe (droga pomiędzy zabudowaniami a polem) gdzie 

wnioskowano o jej utwardzenie,  odwodnienie i wykonanie oświetlenia, a druga dot. drogi 

642 w m. Skąpe, w której wnioskowano o wyprofilowanie, utwardzenie, budowę chodnika, 

odwonienie i budowę miejsc parkingowych. Komisja w swojej opinii uznała petycje za 

zasługujące na uwzględnienie jednak realizację poszczególnych postulatów uzależniła od 

decyzji samorządu, wyrażonej w harmonogramie realizacji inwestycji drogowych 

i oświetleniowych. Z kolei temat  odwodnienia powinien być poprzedzony ekspertyzą, 

opinią fachowca.  

Radny Bartosz Derejczyk uważa, że przedmiotowe pisma są wnioskami a nie petycjami. 

Radny obawia się, że przy takiej kwalifikacji pism, kolejne „petycje” będą się częściej 

pojawiać.  

Radny Ryszard Pawelski dodał, że na posiedzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji  

obecny był i Wójt i wnioskodawca. Temat analizy wpływających wniosków i wypracowania 

przez samorząd  harmonogramu wybrzmiał bardzo dosadnie, więc nie spodziewa się 

w najbliższym czasie kolejnych pism w tej sprawie. 

Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przyznała, że analiza pism kierowanych jako 

petycje, musi być prowadzona skrupulatniej. O tym czy dane pismo jest wnioskiem czy 

petycją, decyduje jego treść a nie tytuł. Przedmiotowe pisma rzeczywiście zatytułowane 

były jako petycje, a tak naprawdę były wnioskami do budżetu i tak powinny by 

rozpatrywane. Różnica pomiędzy wnioskiem a petycją jest bardzo subtelna. Petycja dot. 

„(…)w szczególności zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego 

działania w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub 

wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego”.  …..Z kolei lampy, 

drogi, chodniki czy ławki to są wnioski, które nie kończą się uchwałą rady.  

Wójt Zbigniew Woch potwierdził, że jest to kwestia szalenie delikatna i decydują niuanse 

u oceniającego. W tym konkretnym przypadku Wójt nie chciał odcinać drogi składającego 

petycję do samorządu i dlatego zdecydował, że pisma zostaną skierowane do Komisji 

skarg, wniosków i petycji. Posiedzenie komisji rzeczywiście przebiegło spokojnie 

i rzeczowo. Jednak Wójt musiał opuścić obrady i nie był obecny do końca posiedzenia. 

Z uwagi na opinię Komisji, która rekomenduje samorządowi uznanie petycji jako  

zasługujących na uwzględnienie, Wójt uznał, że będzie wnioskował do Rady przeciwnie – 

o uznanie ich za niezasługujące na uwzględnienie. Wójt rozumie, że jeśli ktoś buduje 

oczekiwania, to co do zasady wychodzi z założenia, że są one zasadne. Jeśli ktoś 

wychodzi z inicjatywą, że chce sobie poprawić warunki, to co do zasady jest to zasadne. 

Tyle że petycja zasadna daje asumpt składającemu do oczekiwania, że postulaty zostaną 

spełnione. Przebieg dyskusji na posiedzeniu Komisji był jednoznaczny i wskazywał, że 

wnioskami dot. oświetlenia ulicznego rada zajmie się na posiedzeniu Komisji Samorządu 

jeszcze w marcu, natomiast wnioski związane z drogami będą przedmiotem posiedzenia 

prawdopodobnie w kwietniu i przedmiotowe postulaty także  będą analizowane. Wójt nie 

zapewniał także, że postulaty będą zrealizowane za jego kadencji, bo raczej tak nie 

będzie. Po analizie przedmiotowych dokumentów, była myśl, aby rzeczywiście 

potraktować petycje jako wnioski i przekazać zgodnie z właściwością tzn. do Wójta jako 
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organu, ale skoro jednak rozpatrywane były one jako petycje, to uznał, że tak pozostanie  

i będzie wnioskował do Rady o uznanie ich za niezasługujące na uwzględnienie.  

Następnie Wójt odniósł się merytorycznie do poszczególnych kwestii uwzględnionych 

w petycjach.  

- Budowa chodni wzdłuż drogi 642 – owszem w gminie budowane są chodniki ale 

w miejscach, gdzie ruchliwą drogę oddzielamy od pieszych. Gmina jeszcze nie jest na 

takim etapie, aby budować chodniki w miejscach jakie wskazano w petycji. 

- Parking przy placu zabaw – koło kościoła w m. Skąpe jest 10 stanowisk parkingowych, 

zlokalizowanych 20 m od placu zabaw. Wobec czego Wójt nie widzi potrzeby budowania 

kolejnych.  

- Odwodnienie – w 2024 r. mieliśmy do czynienia z nawalnym deszczem. W kilka godzin 

spadła potężna ilość wody. Doszło do zalania posesji składającego petycję. Wystąpił on 

do gminy z oczekiwaniami, że gmina weźmie odpowiedzialność za to zdarzenie na siebie, 

oczekując zapewne odszkodowania. Odbyła się wizja lokalna,  wyniku której ustalono, że 

napływ wody miał miejsce z wyżej położonych niż posesja pól, ale także z dachu 

składającego petycję. Rzeka Ołobok nie odbierała już wody, więc i rowy były pełne wody. 

Gmina nie czuje się winna takiej sytuacji, a składający petycję mógł wnioskować 

o odszkodowanie, ale tego nie zrobił. Z tych względów Wójt nie uważa za konieczne 

wykonanie ekspertyzy ze środków gminnych.  

- W temacie budowy oświetlenia przy drodze nr 644 Wójt jest zdania, że ta lokalizacja nie 

ma argumentów do szybkiej realizacji. Nie mniej jednak będzie wykazywana w kolejce 

inwestycji do ewentualnej realizacji. 

Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji Urszula Bronisz jeszcze raz podkreśliła, 

że składający petycje doskonale wiedział, że jego oczekiwania nie będą realizowane od 

razu tylko poddane pod dyskusję. Zdaniem Przewodniczącej uznanie tych petycji za 

zasadne nie jest jednoznaczne z ich realizacją, tylko daje asumpt do dalszej dyskusji.  

Po dyskusji Komisja Samorządu większością głosów uznała petycje za bezzasadne 

i zobowiązała Wójta Gminy do przygotowania na sesję projektu uchwały, zgodnego ze 

stanowiskiem Komisji.  

 
Ad. 5 Sprawy różne 
 Nie zgłoszono.  
 
Ad. 6 Przyjęcie protokołu 

Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z posiedzenia komisji w dniu 7 lutego 2025 r. W wyniku głosowania protokół został 

jednogłośnie przyjęty. 

 
Ad. 7 Zamknięcie obrad. 
 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz 
zamknął obrady Komisji Samorządu.   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

          
                Przewodniczący Komisji 
            
              Mariusz Kuźmicz 
 

Protokołowała: Ilona Zalisz 
 


